
PREGÀRIA CG 9/7/2022 

De l’evangeli de Lluc 10, 25-37 

(Català) 

“En aquell temps, un mestre de la Llei es va aixecar i, per posar a prova Jesús, li va fer aquesta 
pregunta: «Mestre, què haig de fer per a posseir la vida eterna? Jesús li digué: «Què hi ha 
escrit en la Llei? Què hi llegeixes?». Ell va respondre: «Estima el Senyor, el teu Déu, amb tot el 
cor, amb tota l'ànima, amb tota la força i amb tot el pensament, i estima els altres com a tu 
mateix». Jesús li digué: «Has respost bé: fes això i viuràs». 

Però ell, amb ganes de justificar-se, preguntà a Jesús: «I qui són els altres que haig d'estimar?». 
Jesús va contestar dient: «Un home baixava de Jerusalem a Jericó i va caure en mans d'uns 
bandolers, que el despullaren, l'apallissaren i se n'anaren deixant-lo mig mort. Casualment 
baixava per aquell camí un sacerdot; quan el veié, passà de llarg per l'altra banda. Igualment 
un levita arribà en aquell indret; veié l'home i passà de llarg per l'altra banda. Però un samarità 
que anava de viatge va arribar prop d'ell, el veié i se'n compadí. S'hi acostà, li amorosí les 
ferides amb oli i vi i les hi embenà; després el pujà a la seva pròpia cavalcadura, el dugué a 
l'hostal i se'n va ocupar. L'endemà va treure's dos denaris i els va donar a l'hostaler dient-li: 
‘Ocupa't d'ell i, quan jo torni a passar, et pagaré les despeses que facis de més’. 

»Quin d'aquests tres et sembla que es va comportar com a proïsme de l'home que va caure en 
mans dels bandolers?». Ell respongué: «El qui el va tractar amb amor. Llavors Jesús li digué: 
«Vés, i tu fes igual».” 

(Castellà) 

“En aquel tiempo, se levantó un maestro de la Ley, y para poner a prueba a Jesús, le preguntó: 
«Maestro, ¿que he de hacer para tener en herencia la vida eterna?». Él le dijo: «¿Qué está 
escrito en la Ley? ¿Cómo lees?». Respondió: «Amarás al Señor tu Dios con todo tu corazón, 
con toda tu alma, con todas tus fuerzas y con toda tu mente; y a tu prójimo como a ti mismo». 
Díjole entonces: «Bien has respondido. Haz eso y vivirás». 

Pero él, queriendo justificarse, dijo a Jesús: «Y ¿quién es mi prójimo?». Jesús respondió: 
«Bajaba un hombre de Jerusalén a Jericó, y cayó en manos de salteadores, que, después de 
despojarle y golpearle, se fueron dejándole medio muerto. Casualmente, bajaba por aquel 
camino un sacerdote y, al verle, dio un rodeo. De igual modo, un levita que pasaba por aquel 
sitio le vio y dio un rodeo. Pero un samaritano que iba de camino llegó junto a él, y al verle 
tuvo compasión; y, acercándose, vendó sus heridas, echando en ellas aceite y vino; y 
montándole sobre su propia cabalgadura, le llevó a una posada y cuidó de él. Al día siguiente, 
sacando dos denarios, se los dio al posadero y dijo: ‘Cuida de él y, si gastas algo más, te lo 
pagaré cuando vuelva’. 

»¿Quién de estos tres te parece que fue prójimo del que cayó en manos de los salteadores?». 
Él dijo: «El que practicó la misericordia con él». Díjole Jesús: «Vete y haz tú lo mismo».” 

 



Escoltem ara el comentari del Papa Francesc en la Fratelli tutti d’aquesta paràbola: 

“Jesús explica que hi havia un home ferit, llençat en el camí, que  havia estat assaltat. Van 
passar diversos vianants al seu costat, però fugiren, no s’aturaren. Eren persones amb funcions 
importants en la societat que no tenien en el cor l’amor pel bé comú. No foren capaços de 
perdre uns quants minuts per a atendre el ferit o almenys per a cercar ajuda. Un es va aturar, li 
regalà proximitat, el curà amb les seves pròpies mans, posà també diners de la seva butxaca i 
se n’ocupà. Sobretot, li donà una cosa que en aquest món ansiós escapcem molt: li donà el seu 
temps. Segurament ell tenia els seus plans per aprofitar aquell dia segons les seves necessitats, 
compromisos o desigs. Però fou capaç de deixar-ho tot de banda davant el ferit i, sense 
conèixer-lo, el considerà digne de dedicar-li el seu temps.” 

“Amb qui t’identifiques? Aquesta pregunta és crua, directa i determinant. A quin d’ells 
t’assembles? Ens fa falta reconèixer la temptació que ens envolta de desentendre’ns dels 
altres; especialment dels més febles. Diguem-ho: hem crescut en molts aspectes, però encara 
som analfabets a acompanyar, cuidar i sostenir els més fràgils i dèbils de les nostres societats 
desenvolupades. Ens acostumem a mirar cap a un altra banda, a passar de llarg, a ignorar les 
situacions fins que aquestes ens colpegen directament.”    

Escuchemos ahora el comentario del Papa Francisco en la Fratelli tutti de esta parábola: 

“Jesús explica que había un hombre herido, arrojado en el camino, que había sido asaltado. 
Pasaron varios caminantes por su lado, pero huyeron, no se detuvieron. Eran personas con 
importantes funciones en la sociedad que no tenían en el corazón el amor por el bien común. 
No fueron capaces de perder unos minutos para atender al herido o al menos para buscar 
ayuda. Uno se detuvo, le regaló proximidad, lo curó con sus propias manos, puso también 
dinero de su bolsillo y se ocupó de él. Sobre todo, le dio algo que en este mundo ansioso 
escatimamos mucho: le dio su tiempo. Seguramente él también tenía sus planes para 
aprovechar ese día según sus necesidades, compromisos o deseos. Pero fue capaz de dejarlo 
todo a un lado ante el herido y, sin conocerlo, le consideró digno de dedicarle su tiempo.” 

“¿Con quién te identificas? Esta pregunta es cruda, directa y determinante. ¿A cuál de ellos te 
pareces? Nos hace falta reconocer la tentación que nos rodea de desentendernos de los 
demás; especialmente de los más débiles. Digámoslo: hemos crecido en muchos aspectos, 
pero todavía somos analfabetos en acompañar, cuidar y sostener a los más frágiles y débiles 
de nuestras sociedades desarrolladas. Nos acostumbramos a mirar hacia otro lado, a pasar de 
largo, a ignorar las situaciones hasta que éstas nos golpean directamente.” 
 

Preguem : 

Señor haznos dignos de ti y ayúdanos a ser como el buen samaritano poniendo siempre al 
débil por delante en todo momento.  

Ayúdanos también en el aprendizaje de cuidar, acompañar y sostener a los más frágiles 
mirando de frente a aquellos que nos necesitan. 

No nos dejes caer en la tentación de ignorar el dolor porque no nos golpea directamente.  


